

Title (en)

Application device for a viscous or pasty mass.

Title (de)

Applikationsvorrichtung für eine zähflüssige oder pastöse Masse.

Title (fr)

Dispositif d'application pour une masse visqueuse ou pâteuse.

Publication

**EP 0182747 A2 19860528 (DE)**

Application

**EP 85810538 A 19851113**

Priority

CH 548884 A 19841116

Abstract (en)

1. A device for applying a viscous or pasty material, in particular a hot melt adhesive, on the edge of a flat object, in particular a sheet metal shaped part, having a storage container for the material to be applied, an application head, a conveying means for conveying the material from the storage container into the application head, and two application jaws (3, 4), between which the edge of the object can be inserted during application, and which each have at least one application channel (11, 12) connected with the storage container and opening out into jaw surfaces which are facing each other, wherein the application jaws (3, 4) are arranged in the application head pressing resiliently against each other in the manner of pincers.

Abstract (de)

Für die gleichzeitige zweiseitige Applikation einer pastösen Masse auf dem Rand eines Blechformteils oder dergleichen ist ein spezieller Applikationskopf mit zwei zangenartig federnd gegeneinander gepressten Applikationsbacken (3, 4) vorgesehen, zwischen denen der Rand des Blechformteils im Betrieb hindurchgeführt wird. Die beiden Applikationsbacken bilden zwischen sich einen Schlitz (10), der den Rand des Blechformteils aufnimmt und in den je ein Applikationskanal (11, 12) ausmündet. Letztere sind über ein Leitungssystem (15a-f, 16a-f) mit einem gemeinsamen Speiseanschluss (17) für die Zufuhr der pastösen Masse verbunden. Der Applikationskopf wird in der Praxis an ein Speisegerät beliebiger Art, beispielsweise an ein pressluftbetriebenes Kolbenkartuschengerät, angeschlossen.

IPC 1-7

**B05C 9/04; B05C 17/00; B05C 5/04; B05C 5/02**

IPC 8 full level

**B05C 5/00 (2006.01); B05C 5/02 (2006.01); B05C 5/04 (2006.01); B05C 9/04 (2006.01); B05C 17/00 (2006.01); B05C 17/005 (2006.01)**

CPC (source: EP)

**B05C 5/001 (2013.01); B05C 5/0233 (2013.01); B05C 9/04 (2013.01)**

Cited by

GB2232909A; EP0369181A3; US10464093B2; WO2017021102A1; WO2022067264A1

Designated contracting state (EPC)

AT BE CH DE FR GB IT LI NL SE

DOCDB simple family (publication)

**EP 0182747 A2 19860528; EP 0182747 A3 19870805; EP 0182747 B1 19890823; AT E45687 T1 19890915; BR 8505747 A 19860812; DE 3572450 D1 19890928; ES 548912 A0 19860901; ES 8608939 A1 19860901; JP S61120655 A 19860607**

DOCDB simple family (application)

**EP 85810538 A 19851113; AT 85810538 T 19851113; BR 8505747 A 19851114; DE 3572450 T 19851113; ES 548912 A 19851115; JP 25752885 A 19851116**